
Tordas Község PolgáYmestere

Megh:ívó

Értes1tem, hogy képvise16testületünk 1993. október 8-án 13 órakor
illést tart.

Az illés helye: Községháza.

Napirend

1./ Jelentés az oktatá-nevelö muru<ára vonatkozó
testületi határozat végrehajtásáról.
Elóadó: Dr.Hamza L:iszlóné iskola igazgató

2,/ Háziorvosi szolgálat finanszírozási kérdései.
E16adó: Márki Ferenc jegyz6

3./ Bejelentések, javaslatok,

melynek tárgyalásához meghívom.

Kérem a testilleti illésen való feltétlen és pontos megjelenését.

T o r ct a s, 1993. cJkt6ber 1,



Jelenlét:i. :ív

az 1993..... év ..oW,~.hó... éf~.napján
megtartott képviselötestületi ülésről

1./ Farkas János

2./ Halenár Károly

3./ KWlSági László

4./ Májer Jenöné

5./ Szemerei János

6./ Turda Sándor

7./ Varga Károlyné

8./ Vasvári Pál

9./ Zémann Géza

1O/Márki Ferenc jegyző

Meh í vottaI-<:
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.Jegyz6Köny-v-

Készült: Tordas Község Képviselotestületének 1993. október 8-án
mecjtartott üléséról.

Az ülés helye: Községháza.

Jelen vannak: Farkas János. Halenár Károly, Kunsági
Jen6né, Szemerei János, Turda Sándor,
Zémaru1 Géza képviselok
Márki Ferenc jegyo
Dr.Hamza Lászlóné iskola igazgató
Fábián Jánosné isk.ig.helyettes

László, Májer
Vasvári Pál,

Bejelentés nélkül távol maradt: Varga Károlyné képviselo.

Farkas János polgármester üdvözölte a megjelenteket.
Megállapította, hogy az ülés határozatképes, javaslatot tett a
napirendi pontokra.

N a p i r e n d:

1./ Jelentés az oktat6-nevelO munkára vonatkozó
testületi határozat végrehajtásáról.
ElOadó : Dr. Hamza Lászlóné iskola igazgató

2./ Háziorvosi szolgálat finanszírozási kérdései.
Elöadó: Márki Ferenc jegyzo

3./ Bejelentések, javaslatok.

A napirendekre
elfogadtále

tett javaslatot a képviselok egyhangulug

I, Napirend táHIYOl.l,ása

l. / Jelentés az oktat6-nevelO munkára vonatkozó testületi
határozat végrehajtasáról

A határozat végr-ehajtásál-a készitett szabályzatd" mlrrll,ater';~, a
Jegyzokönyvhöz csatolva.

Dr. Hamza L:\szlóné - szóbeli )üegészítésében elmondja, hOlY cl
határozat 1. pont jában foglaltakon kivül az iskola vezetése a
szükséges intéz)<edéseket megtette, és az abban foglaltata)~at

végrehajtotta.
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Külön mellékelte a több évre szóló eszközigényt tartalmazó
felmérést, kérve a testületet, hogy éves költségvetése tervezése
során az ábban foglaltákat vegye figyelembe.
A határozat 1. pontjában foglaltakról a nemzeti tanterv
megjelenése után lehet számot adni. Ennek megjelenése ez év végére
várható, bevezetése viszont csák három év múlva köteleza.
Kéri, erre a testület állapítson meg új határid6t.

Hozzá:32Ólct;3ok:

KunsáCfl László megköszöni a tartalmas munkát, amely a
beterjesztett anyagokban is testet ölt.

Szemerei János - eszközeilátottságben a ~'zámítógépek beszerzését
fontosnák tartja. Hálózat kiépítésével a mUködtetés egyszerUbb és
jobb lehet.

Halenár Károly if júságneve l ésben olyan problémát lát, hogy az
iskolából kikeliiitekkel nem lehet bil'1i. Neveletlenek. senkire nem
hallgatnák .
Ha az iskola fegyelmez, a szüla azt vegye tudomásul és ne
viselkedjen tiszteletlenül a pedagágussal.

Farkas János - a határozatra adott
elkészitett anyagokat jónak találja.
határozatra adott jelentés elfogadását,
az 1. pontban foglaltakra adandó jelentés
meg 1994. január 31-ig.

jelentés részletes.. az
Javasolja a testületnek a
azzal akitétellel, hiogy
határidejét hosszabbitsW<

a 10/1993.
jelentést

Több hozzászólás nem volt a képviselötestület egyhangulag az
alábbi határozatot hozta:

25/1993./X.8./ sz,határozat

Tordas község Képviselatestülete
IVI.Il./ sZ.határozatára adott
jóváhagyólag tudomásul veszi.
Egyben a végrehajtandó határozat l.pontjában
foglalt jelentési határidöt 1994.0l.31-ig
meghosszábbitja.



szükséges írásos
tájékoztatta a

vonatkozó Jogi

mar'adnánk. éves
többet fordítanI
l-vel életbelép6
számol turu{. Erre
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2.; Háziorvosi szolgálat finanszírozási kérdései

Márki Ferenc jegyz6 a napirend keIl6 megértéséhes
anyagokon ( jegyzókönyv melléklete) túlmen6en
képvise16ket a házIorvosi szolgálatra
szill)ályozasokl-ól.
A lliell~kelt 8zámít~sok alapján a háziorvosi szolgálatok
többségében f6leg községekben - rosszabbul járnak. mint július
l. e16tt. Ez esetünkben 42.300 Ft-al kevesebb össze~ret jelent,
A községi eu. szolgálatra önkormányzatunk pünzUgyi tervében is
közel 700.000 Ft-al költ többet. mint amennyit a TB év elején. a
régi finanszírozás szerint bíztoSított részlu~<re.

Az önkormányzat ezen saját erejének csökkentését semmilyen mÓlon
nem tudtuk elérni a TB igazgatóságnál. Most július l-tol ez tovÁbb
r<)sszill~ylhat. vagy pedig a teljesítményarányos összegek
("kártyapénz") felosztásán ke II vál toztatni a dolgozók kárára.

Az eddigi gyakorlat szerint az 56/1992./XII.11./ sz.határozat
alapján a " kártyapénzt" teljes mértékben a dolgozók bérére és
járulékaira fonUtottuk (ismer'tette a határozatot) .
A határozat szerinti 20 % tartalék a dolgozók részére kifizetésre
került.
A telJesítményarányos díj felhasználására vonatkozóan ,3. környé),
önkormányzatai tó l érdek16dött . Martonvásáron az eU.
assziszisztencia részére a közalkalmazoti törvényben meghatározott
Íizetésre egészítik ki jelenlegI bérüket. és ezt tervezik az
Or~vüBok vonatl{OZctf3cUJCtn is.
Baracskán a terlejsítményarányos összeg felosztása 75 % dologi, 25
% bér és járulékai.
Más. távolabbi településeken is lényegesen megváltozott a
felosztási arány és sajnos a dolgozók kárára.
Ha a jelenleg IS alkalmazott mó1szernél
viszonylatban közel félmillió forinttal kellene
a.z eü-ben dolgozók bérére. és akkor még a január
),özalkalmazotti törvény egyéb vonazataival nem
azonban pénzüSryi keret egyenlore nincs.

Ha a martonvásári példát veszzük alapul. akkor az orvos esetében
10.500,- az ápolónó eseté)yen 1.600.-, míg az cu~osírr~"~ esetében
2.1ü0.- Ft + vonzata lenne a bérigény. Ez lényegesen kevesebb az
eddigi )~ártyapénznél .
A baracskai arány még a martonvásárinál is rosszabb. Lehet , hogy
Baracskán az alapfizetések magasabbak. ezért ott a 75 - 25 %--DS

al'ány megfelelo, nálw1k azorilian ez nem jó.
Ha a mi háziorvosi szolgálatw1k esetében úgy számoluru<. hogy a
teljesítményar'ányo:,,: pénzrJÓl levesszLU, a dolo<Ji ferll1tal'táshoz
szükséges összeget és a maradék összegböl aduru< bérre és annak
járulék",.ira. aJ<kor 65 % dologi és 35 ']S bér arány jöhet ki, Ez az
ar'ány az elozóe!{ben említett példáknál kedvez6bb.
A telJesítményaranyos összegb<:il el ){ell venni a clolo<d'i
tenntar'táshoz szLUméges. az elóz6 finanszírozási összeget fedez6
összeget (128. OOO-32. OOO -96 .OOO Ft) , Az ereclm"'ny <ef.:: "',
tel jesitménydijas finanszírozás kUlöribözete (149. OOO-96. OOO Ft~

53.000 Ftl, használható fel a dolgozók díjazására.



53.000 Ft 49 %-a a bért terhe16 járulékok összege, ezért a
különbség 26.000 Ft osztható ki ténylegesen a dolgozóknak a már
)wrábban meghatározott 4: 1: 1 arányban.
Ezzel - kerekített számokkal számolva, mint az e16bb - az orvos
havi 26.200 Ft helyett 17.700 Ft-ot az ápolónő és asszisztens
6.500 Ft helyett 4.400 Ft-ot kapnának.
Ez az összeg több, mintha a közalkalmazotti törvénybén rögzített
- termeszetesen nevreszöló - bér),eret felső hat·árát kapnál{ meg.
A teljesítményarányos díj felhasználásának e négy Inödja közül az
utóbbit tartja a legjobbnak, ezért ),éri a testületet annak
elfogadására.

Az egészségügyi dolgozók feladata már 1992 ősze óta a
jogosítványok érvényességének meghosZábbítása is. E feladatot
térítés ellenében végzik. A közalkalmazotti törvény 67.g./31
bekezdése értelmében az ilyen munkáért kapott díjazás felosztható.
Szintén a környék települései példájat alapul véve javasolja 80
%-ot bérezésre és annak járulékaira, 20 %-ot dologi kiadásokra
fODiítani es ezt határozatban rögzíteni.
Az eddig e munkából beérkezett összegeket a mellékelt táblázat
tartalmazza.

Hozzászólások soran a
adatok felhasználásával
határozatot hoztak:

képviselak az e16terjesztést a számszaki
jónak tartottak és egyhangulag az alábbi

kiadások dolgozók közöttI

cl Megyei
szerződés

háziorvosí
támogatás
szolgálat

26/1993./X.8.1 sz. határozat

Tordas község Képvise16testülete
Egészségbiztosítási Pénztár által
alapján biztosított a
teUesitményarányos (cé!Jellegű)

fe lhaszná lásáró l , mint a háziorvosi
müködtetője az alábbi döntést hozza:
1.1 A teljesítményarányos támogatás összege 65
%-ban a szolgálat dologi kiadásaira , 35 %-a
bérjell8gü (jutalom,bér és terhei) kiadásaira
használható fel.
2.1 A bérjellegű

megoszlási aránya:
- orvos 4 rész
- ápoló 1 rész
- asszisztens 1 rész
3./ E döntés az 1994.évre kötött finanszírozási
szerz6dés megkötése után felülvizsgálandó.
4.1 A jogosítványok érvényesítése során
befizetett térítési díj 80 %-a bérjellegű

kiadásként a háziol~OS részérB fizetendő ki
negyedévenként.
5./ A területí kiegészítő díjat a háziorvos
részére közlekedési célú költségtérítésként
állapítja meg.
6./ E határozat rendelkezéseit 1993.július l-től

kell alkalmazni.
Határida: folyamatos
Felelas: polgármester, jegyző
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II.Bejelentések. javaslatok

Márki Ferenc Jegyz6 tájékoztatójában elmondta. hogy az
erd6majori volt iskola eladási ügyében több esemény történt. Az
eredetileg vételi szándékkal jelentkezett. de ismeretlen cég a
8lU~~j8 te8tületi döntés után több mint eg)r héttel jelentkezett~

telefonon. Id6közben megtudta. hogy a Gazda Szovetkezettel már
vételi tárgyalásokbe bocsájtkoztal, a környezb terület
megvételérbl. de a testület döntését még nem is ismerték.
A telefonon történt rövid pengeváltás eredménye az lett .. ho;:ry
visszaléptek a vételi szándéktól. mert a testület döntését az arra
vonatkozóan IS nevetségesnek talál ták. Vétel i ajánlalttk 2 mi II ió
forint volt. Neklu1k pedig ez nevetséges.
Jelen ülést megelbz6 napon újabb jelentkezbt fogadtLmk. áki
Erdbmajorban magánklinikát hozna létre. Az épuletet megvizsgáltáJ.:.
az épület árán, vonatkozó elképzelésüru,et meghallgattál" 3zó]),m
már jelezték vételi szándékukat.

A képvisel6testület e tájékoztatót jóváhagyólag tudomásul vette.

A je9}~6 a továbbiákban ismertette a LATINUM Kft szóbeli kéreImét.
amely üzem építéséhez szükséges teri..ilet megvásárlására. üzem
telepítésére és belteliileti határmádosításra vonatkozik.
Képvise l 6jük és jogászuk jelen van, kéri hocJY röviden
tájékoztassák a testületet.

Jelenlév6 képviselbk ismertették. hC\TY a területet a Tordas-G~:Q~Ji

Mezcgazdasági 8zövetkezettbl kívánják megvásárolni, amely jelenleg
a Köztársaság útról megközelíthet6 gépek tárolását szolgáló
teri..ilet. Nagysága: 0.9781 ha. hrsz-a:0147/1. J,ivett müvelési ágú.
A teri..ilet közmüvesített teri..ilethez csatlákozik, üzem telepítésére
rendkivül jó adottságokkal rendelkezik. a szövetkezet az
értékesftéshez hozzájárul.
Az üzemcsarnok kb-5-700 m2 nagyságú lenne.l0-15 f6t alkalma~na.

természetesen amennyire lehetséges helyi munkaer6 bevonásával.A
gyártani szándékozott termékek; csaJ,oládé. fagyi al t é("
tészta. Mindhárom termék ol asz techno lógi ával készül ne . A
tennékismertetót jelenlévök elolvashatták. Pozitiv válasz esetén
az üzem építését még ez évben elkivánják kezdeni.
Kérik a testi.ilet hozzájárulás."lt az üzem megépítéséhez és a terület
belterületl18 vonásal10z.

Hozzászólások

Kunsági László - a teri..ilet alkalmas üzem telepítésére. Ezen a
réSzen egyébl,ént is üzemek müködnek Itsz.száritó. gépmühely stb./
Itt alákulhat ki a település üzemi r6sze. 1'ájolá8i3.. ct
lal,óépületektól való távolsága optimális.

Halenár ~hrűly remél j lU, hi3.8ZnOSan fOJ l~emelni

településLlnknel< is hasznot hoz majd e vallaJI<üzás.
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Zémann Géza - ha a szövetkezet a terUletet eladja, mi. ne legyUrű<

az Uzem telepítése ellen.

Farkas János az eddig kialakított testUlet álláspont szerint
Izajos,büzös. egészségre káros I.~em építéséhez nem jálCllunk hozzál
javasolja a hozzájálCllás megadását.

Több hüzzáBzölas nem volt ct képviselőtestület e~jhan~jlag az
alábbi hatál'ozatot hozta:

27!1993./X.8,j 8z.hatdLlJzat

TOlodas község KépviselotestUlete a tordasi
0147/1 hrsz-ú 0,9781 ha.nagyságú kUltertiletl
ingatlan belterUlethez csatolásával egyetért,
egyben azt ipartelepítésre kijelöli,

A kijelölés fel tétele, hogy eterUleten
zajos, bűzös és az emberi környezetre
veszélyes tevékenység folytatásál-a alkalmas
ipari létesítmény nem építheto.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek
nyílvánította.

kmf.

Márki Ferenc
jegyző

~J~r--
Farkas János
polgármester

•


